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Acta sessió ordinària del Plenari del Consell Escolar del Districte de Sant Martí 
 

Assumpte  Plenari del Consell escolar del Districte de Sant Martí   

Lloc Seu Districte, Plaça Valentí Almirall, 1 

Data – Hora 25 d’abril del 2017 a les 18:30h 

 
Membres del Consell assistents a la convocatòria: 
 

Directors Centres Públics: 
 Maria Roca i Parpal EBM Cobi 

Directors / Titulars Concertades:   

Eduard Miró Saladrigas Escola Miró 

Jaume de Lamo Arellano Escolàpies Sant Martí 

Professorat Centres Públics:   

Enric Reverter Valls Escola Catalònia 

Isabel López Santamaría Escola Els Porxos 

Professorat Centres Concertats:   

  

PAS (Personal Administració i Serveis) Centres Públics: 

  PAS (Personal Administració i Serveis) Centres Concertats: 

  AMPA Centres Públics: 
 Gemma Gamez Gonzalez Escola Bac de Roda 

  

AMPA Centres Concertats: 
 

  Pares / Mares CEC Centres Públics:   

Elisabeth Gamez Montferrer Escola Rambleta del Clot 

Pares / Mares CEC Centres Concertats:   

Pablo Auset Vallejo El Clot 

Alumnes: CEC i Associacions Centres 
Públics:   

  Alumnes: CEC i Associacions Centres Concertats: 

  

Sindicats: 
 Jordi Binefa Martínez UGT 

Pilar Oliva CCOO 

Carme Alegre Canudas USTEC 

Nuria Villas Chaubel USOC 
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Entitats: 
 Dani Celma XINO - XANO 

Consorci d'Educació de Barcelona 
 Josep Ignasi Almirall  Inspector Educació 

Montse Ardid Serveis Educatius  

Anna Vera Consorci d'Educació 

Ajuntament Districte de Sant Martí:   

Carlota Falgueras Marsal  Consellera Educació Dte. Presidenta CEMD 

Marta Gonzalez Fernandez Secretària CEMD 

Montserrat Barnils  GMDBComú 

Fernando Gómez i Carvajal  GMD CIU 

Xavier Bañon Fabregas GMD PSC 

Mª Eugenia Angulo López GMD C’s 

Ramón Sabaté Puig  GMD PP 

Lourdes Arrando Bellés GMD ERC-AM 

 

Membres del Consell excusats 
 

Cristina Directora EBM Diagonal Mar 

Alicia Fernandez Directora Escola Joaquim Ruyra 

Eduardo Teran PAS Jesuïtes del Clot 

Rosalia Melis Pares/mares Antoni Brusi 

Monica Rodriguez AMPA Escola Vila Olímpica 

 
Assistents no membres del Consell 
 

Miguel Artigas JERC 

Gloria Martinez Valero Escola la Flor de Maig 

Albert Montes Monzó Plataforma en defensa de l’escola pública 

Nuria Vallejo  

Amador Pisabarro  

Silvia Casorran Mare IES Maria Espinalt 

Carlos Garcia Martín  

Nuria Carrasco Muñoz  

Maria Teresa Perez Duran  

Sandra Castillo Morales  

Elisabeth Fernandez  

Anna Poch  

Tatiana Tejas Ballesteros  

M Angeles Rull  
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Ordre del dia:  

1. Aprovació d’acta anterior i constitució del nou Consell Escolar Municipal (CEM)  

2. Informació sobre els resultats de la renovació parcial del CEMD Sant Martí 

3. Tarifació d’escoles bressol municipals 

4. Presentació de l’oferta inicial del consorci i primeres dades de preinscripció 

5. Renovació RRII del Consell Escolar de Barcelona i de Districte 

6. Eleccions al Consell Ciutadà (punt afegit) 

7. Torn obert de paraules 

 

PUNT1. Aprovació de l’acta anterior i constitució del nou Consell Escolar 

S’aprova l’acta sense cap intervenció. 

 

PUNT2. Procés renovació de l’actual consell escolar 

 La Secretaria del Consell presenta la informació de la renovació de mig Consell Escolar 

efectuada el més de març i n’indica les vacants: 

 Representants Direccions dels centres públics (1 vacant) 

1vacant: Maria Roca Parpal (EBM Cobi) reelegida amb 6 vots en assemblea. 

 Representants Titulars dels centres concertats (1vacant) 

1vacant: Mercè Ponsa (Escola Voramar) és substituïda per Jaume de Lamo 

Arellano (Escolàpies de Sant Martí escollit en assemblea i amb 3 vots 

 Representats professorat dels centres públics: sense vacants 

 Representats professorat dels centres concertats (2 vacants) 

Les vacants de Maria Jose Rives Salinas (escola Sant Gabriel) i Carles Prat 

(Escola Voramar) no s’han cobert. L’assemblea no es pot celebrar assemblea 

per manca de cens i de candidatures. Resten 2 vacants. 

 Representants PAS dels centres públics (1 vacant) 

No es pot celebrar assemblea per manca de cens i de candidatures. La vacant 

de Margarita Iglesias (Institut Moises Broggi) resta per cobrir. 

 Representants PAS dels centres concertats: sense vacants 

 Representant Mares i Pares dels centres públics: (1 vacant) 
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En assemblea i amb 2 vots s’escull Elisabet Gamez Monferrer (Escola Rambleta 

del Clot) per cobrir la vacant de Patricia Sarrias (Escola Pere IV). L’altre 

candidat, Gemma Gamez Gonzalez  (Escola Bac de Roda), resta com a membre 

convidat (no vot).Passats els dos primers anys, 17-19, s’intercanviaran els 

papers. Elisabet passarà a ser convidada i Gemma serà membre del CEMSant 

Martí. 

 Representant Mares i Pares dels centres concertats (1vacant) 

Pablo Auset Vallejo (El Clot) cobreix la vacant de Felix Millán (escola Sant 

Gabriel) en assemblea i amb 1 vot 

 Representant AMPA dels centres públics (1vacant) 

Ivan Sanin escollit amb un vot en assemblea substituint Cristina Molina (Escola 

La Caixa) 

 Representants AMPA dels centres concertats (2 vacants) 

Les vacants de Victor Martinez (El Clot) i Lluïs Rotger (Escolàpies Sant Martí) no 

s’han cobert. No s’ha celebrat assemblea per manca de cens i candidatures. 

 Representant Alumnat dels centres públics (2 vacants) 

Ramon Riera Brichs (CFA La Verneda) ocupa amb un vot en assemblea una de 

les vacants de Merlina del Giudice (Institut Moises Broggi) i Kenyi Antonio 

Li(institut Salvador Espriu). Resta una vacant 

 Representats Alumnat dels centres concertats (2 vacants) 

Les vacants de Carlota Hurtado (Sant Gabriel) i Felix Millan (Sant Gabriel) no 

s’han cobert. No es pot celebrar assemblea per manca de cens i de 

candidatures. Resten 2 vacants. 

 Representat Associacions d’alumnes dels centres públics (2 vacants) 

No es pot celebrar assemblea per manca de cens i de candidatures.  

 Representats Associacions d’alumnes dels centres concertats (2 vacants) 

No es pot celebrar assemblea per manca de cens i de candidatures.  

S’assenyalen la quantitat de vacants que hi ha a centres concertats i representants de 

l’alumnat. La Consellera d’Educació assenyala que cal treballar la participació 

d’entitats, escollides pel Regidor en Plenari. 
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PUNT2.Tarifació de les escoles bressol 

Emilia Andreu gerent de l’IMEB presenta el nou sistema de tarifació social en aplicació 

a escoles bressol municipals a partir del curs 17-18. Explica que en estudi previ l’IMEB 

detecta que un 38% de les famílies enquestades no preinscriuen a escola bressol pel 

seu cost. Cita un anàlisi complementari sobre la renda mitja familiar per càpita i per 

barris a Barcelona, la va situar entorn els 19.000 euros.  

Explica que la tarifació antiga tenia quota lineal màxima de 289€ amb bonificacions 

d’entre 30% i 100% generant exclusió de fins un 70% de famílies per: 

 Manca d’informació per accedir a les bonificacions   

 Dependència d’informes de Serveis Socials que podien generar rebuig  

 Hi ha un màxim de renda de l’1,34% de l’IRSC que excloïa les famílies amb 

renda superior a 11.190€ 

Es proposa un sistema universal, que eviti el pas per Serveis Socials i elimini elements 

que restaven bonificació, com la inclusió de la renda d’avis al còmput/llar  

Característiques: 

 Quota progressiva de 50 a 395€ en 10 trams segons renda, tipus i unitat 

familiars 

 Manteniment de quota zero qui gaudia de renda d’infància (900 famílies) 

 Increment de llindar de famílies beneficiades: de 32 a 62% pagaran igual o 

menys, un 10% pagarà el mateix i la resta tindrà increment de 10€ a 54€ en 

funció de renda i número de persones. 

 Inclusió de criteris com reduccions, monoparentalitat, discapacitacions i família 

nombrosa  

 Garantia d’accés a quota i alimentació independentment del deute familiar 

 

S’assenyala que un 27% patirà un augment de quotes però l’equitat serà major. 

Destaca l’aposta per una escola bressol pública no finançada al 100% per 

l’administració i xifra la despesa de l’Ajuntament per l’escola bressol en 62 milions el 

darrer curs i la inversió de 20 milions en 10 nous centres. Indica que el cost per infant 

és de 7.140€/any, dels quals la família paga un 32% La web de l’IMEB recull tota la 

informació i un simulador de costos.  

Paraules recollides al punt 2 
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 La directora de l’EB Vila Olímpica assenyala bona rebuda per pares amb nens ja 

escolaritzats estén la rebuda a Sant Martí.// La gerent indica que per aconseguir 

un sistema més just  caldria el reconeixement de la educació 0-3. 

 S’assenyala que moltes famílies tenen el primer contacte amb Serveis Socials 

per les escoles bressols i que no necessàriament ha de ser negatiu.// La Gerent 

explica que es considera més just optar per no forçar aquest contacte. 

 

PUNT3. Preinscripcions de primària i primers cursos d’ESO 

 
 

Anna Vera Rigo, referent territorial del Consorci d’Educació de Barcelona, presenta el 

document annex. 

Destaca que només es poden presentar les dades sense fer cap anàlisi ja que just 

s’acaba de tancar el període de preinscripció. 

Torn de paraules d’aquest punt  

 Es comenta des del públic que a zona 26 amb 114 places en primera opció i 78 

a P3 queden 36 nens fora, s’exposa que hi ha 15 vacants en un col·legi 

concertats religiosos. 

 El públic manifesta la preocupació per 141 sol·licituds en 1a opció i 90 places 

ofertades a Front Marítim, es demanda major planificació. L’ Anna Vera recorda 

que cal esperar les assignacions de les 2es opcions, i que es garanteix escola 

pública a qui la demana només pública.  

 Es manifesta la queixa per la distorsió que causa per la població de la zona 26  

les admissions d’alumnes de centres no adscrits.  

 Es manifesta preocupació sobre si el mòdul del Maria Espinalt estarà llest abans 

de l’inici de curs per tal de poder acollir tots els alumnes. L’ Anna Vera respon 

que el mòdul es col·locarà en el  mes de Juliol. 

Referent al 5è grup de l’Institut Maria Espinalt, l’Anna Vera explica que tot i que 

es pensava sortir a l’oferta inicial amb 5 grups es va acordar amb la Plataforma 

del Poblenou de sortir només amb 4 i d’aquesta manera evitar l’efecte crida i que 

alumnes d’altres zones demanin aquest institut i això faci pujar la pressió a la 

zona. Així mateix es va acordar que sí un cop tancat el període de preinscripció 

es necessitava un 5è grup addicional a la zona, aquest es posaria a l’Institut 
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Maria Espinalt però es rebaixaria la ràtio de tots els grups de primer a 27 

alumnes. 

Anna Vera explica que si els quatre centres escollits són adscrits, els adscrits tenen 

prioritat. La Consellera d’Educació subratlla que qualsevol de les eleccions que les 

famílies fan a la preinscripció, s’entén satisfactòria.  

Josep Ignasi Almirall, Inspector de zona, subratlla que el procediment és garantista i 

transparent buscant la màxima proximitat. Aclareix que a P3 les zones no són 

equivalents, demana confiança fins el 4 de maig amb l’assignació i càlculs informàtics 

posteriors. El Conseller Tècnic, Marc Andreu, afegeix que, en relació als instituts, 

Districte i Consorci planifiquen a mig termini i esmenta que Districte té dèficit històric de 

places. Comenta que a Sant Matí hi ha una preferència pels centres públics, la 

demanda s’acosta al 70% superant la mitjana de ciutat. Destaca les zones de 

creixement poblacional al Districte i la necessitat de preveure l’increment de places que 

caldran. 

Es proposa una reunió a finals de maig per poder parlar de la zona 26 amb les dades i 

anàlisi de les segones i terceres opcions fet, representants d’AMPAs i famílies del CEM 

Sant Martí demanen poder participar de la reunió per estar assabentats del tema. 

 

PUNT4. RRII consell escolar 

Preinscripcions de primària i primers cursos d’ESO 

 

Marta González, secretària del Consell explica les modificacions d’estil proposades pel 

RRII. No hi ha propostes, s’aprova la proposta existent. 

 

PUNT5. Renovació Consell Ciutadà 

Preinscripcions de primària i primers cursos d’ESO 

 

Carlota Explica què és el Consell Ciutadà  i la necessitat de renovar el representant del 

Consell Escolar per aquest consell;  un membre del consell escolar s’ofereix voluntari 

per ocupar aquesta plaça,  la Secretària del Consell Escolar recull les seves dades. 

 

PUNT6. Precs i preguntes 

Preinscripcions de primària i primers cursos d’ESO 

 

 
La Marta González, Secretària del Consell, transmet que al febrer i partint del Consell 

Escolar de Ciutat es va dur a terme una jornada de treball per debatre el projecte “Ara 

és demà” amb la participació de tots els consells escolars dels districtes. Les direccions 

de les EBM indiquen que en el document de resum de la jornada no s’havien recollit les 
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seves aportacions. Es respon que aquesta apreciació serà traslladada al Secretari del 

Consell Escolar de Ciutat. 

 

Finalment, la Consellera d’Educació dóna per finalitzat el consell.  

 

Es tanca la sessió a les 20:20 hores 

 

         

 

Marta González  

Secretària del Consell Escolar  

del Districte de Sant Martí  

 

 


